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Z A P I S N I K 

3. sjednice Povjerenstva za vanjsku trgovinu i carine 
 
 
 Treća sjednica Povjerenstva održana je 28. ožujka 2007. godine, s početkom u 15 sati i 45 
minuta. Nazočni su bili: Snježana Rajilić, Mehmed Suljkanović, Ekrem Ajanović, Šemsudin 
Mehmedović, Edin Mušić, Jozo Križanović, Jerko Ivanković Lijanović i Slavko Jovičić. 
Odsutnost je opravdao Hadži Jovan Mitrović.  
 Sjednici Povjerenstva bili su nazočni:  

- iz Ministarstva vanjske trgovine i ekonomskih odnosa – pomoćnik ministra Dragan 
Mektić i šefica Odsjeka za pravne poslove Nada Šupić, 

- zamjenik ravnatelja Agencije za nadzor nad tržištem u BiH Davor Palinić. 
 

Jednom dijelu sjednice bio je nazočan Milorad Živković u svojstvu predlagatelja zakona. 
 
 
Predsjedateljica Povjerenstva Snježana Rajilić predložila je dopunu dnevnog reda 

predloženog u pozivu za sjednicu dvjema točkama  – Zauzimanje stava u svezi s materijalima koji 
se dostavljaju Povjerenstvu u povodu održavanja Okruglog stola i Razno. 

 
Nije bilo primjedaba, pa je predsjedateljica konstatirala da 3. sjednica Povjerenstva ima 

sljedeći 
 

D N E V N I  R E D 
 

1. Razmatranje Prijedloga zakona o dopuni Zakona o nadzoru nad tržištem (predlagatelj: 
Vijeće  ministara BiH); 

2. Razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o carinskoj tarifi BiH 
(predlagatelj: zastupnik Milorad Živković) radi podnošenja mišljenja, sukladno članku 
104. novoga Poslovnika Zastupničkog doma; 

3. Zauzimanje stava u svezi s materijalima koji se dostavljaju Povjerenstvu u povodu 
održavanja Okruglog stola o temi: «Analiza zakonske regulative u funkciji zaštite 
domaće proizvodnje» i  

4.  Razno. 
 
 
Ad. – 1.  Razmatranje Prijedloga zakona o dopuni Zakona o nadzoru nad tržištem  
               (predlagatelj: Vijeće ministara BiH) – prema starom Poslovniku Doma 
 
 Iz Ministarstva vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH, Prijedlog zakona obrazložila je Nada 
Šupić. Uz ostalo, kazala je da Zakonom nije utvrđeno sjedište Agencije, pa je Odlukom određeno 
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privremeno sjedište u Istočnom Srajevu, što je predloženo Prijedlogom zakona o dopuni Zaona o nadzoru 
nad tržištem. Naglasila je bitnim donošenje ovoga Zakona te da ga je usvojilo Vijeće ministara BiH. 
 Predstavnik Agencije za nadzor nad tržštem u BiH kazao je da se radi o dopuni Zakona koju je 
bitno usvojiti, jer je Zakonom propisano da se sjedište Agencije ne može određivati odlukom. Bez 
zakonskog određivanja sjedišta Agencije, nije moguće izvršiti registraciju niti druge obveze. 
 
 Jozo Križanović pitao je radi li Agencija, budući da je Odlukom određeno privremeno sjedište, na 
što je od predstavnik Agencije dao potvrdan odgovor.  
 Jozo Križanović bio je mišljenja da Agencija ne radi. Dodao je kako je prošlo više od dvije godine 
od usvajanja Zakona, a ovo pitanje još nije riješeno. Iznio je opću primjedbu, ocjenjujući nedopustivim što 
je Zakon o nadzoru nad tržištem donesen 2004. godine, a tek je koncem prošle godine osnovana Agencija.  
 Slavko Jovičić također je imao opću primjedbu glede spore provedbe zakona usvojenih u 
Parlamentu.  
 Predsjedateljica Povjerenstva Snježana Rajilić je nakon rasprave podsjetila da nema uloženih 
amandmana na Prijedlog zakona, pa je Prijedlog zakona dala na glasovanje. 
 Povjerenstvo je jednoglasno:          

- podržalo načela predloženog Zakona; 
- konstatiralo da na Prijedlog zakona nije uložen nijedan amandman; 
- prihvatilo tekst Prijedloga zakona u tekstu kako je predložilo Vijeće ministara BiH i 
- konstatiralo potrebnim donijeti Prijedlog zakona. 
 
Za izvjestitelja na sjednici Doma, Povjerenstvo je odredilo predsjedateljicu Snježanu Rajilić.  

 
 
Ad. – 2. Razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o carinskoj  
             tarifi BiH (predlagatelj: zastupnik Milorad Živković) radi podnošenja mišljenja,  
             sukladno članku 104. novog Poslovnika Zastupničkog doma 
 
 U svojstvu predlagatelja zakona, Milorad Živković nazočne je podsjetio da je Prijedlog 
zakona u prošlom sazivu Doma predložio Nikola Špirić, a da je on u ovom mandatu preuzeo ulogu 
predlagatelja jer Nikola Špirić više nije zastupnik. Svrha predloženih izmjena i dopuna Zakona o 
carinskoj tarifi je zaštita domaće proizvodnje. 
 Mehmed Suljkanović podsjetio je na ranije razgovore o ovom pitanju i na načelan 
zaključak o pristupanju izradbi jednog sveobuhvatnog prijedloga izmjena i dopuna Zakona o 
carinskoj tarifi, kojim bi bile obuhvaćene i izmjene iz ovoga Prijedloga. Založio se za odgodu 
razmatranja ovog Zakona do pripreme takvoga prijedloga zakona.  
 Ekrem Ajanović suglasio se s mišljenjem Mehmeda Suljkanovića, naglasivši potrebnim 
što prije naći način za podnošenje novoga prijedloga, kako postojeći ne bi dugo čekao. Predložio 
je pripremu novog prijedloga zakona i njegovo usvajanje na sljedećoj sjednici Povjerenstva.  
 Šemsudin Mehmedović podsjetio je na raniji dogovor, slijedom kojeg bi Povjerenstvo 
trebalo predložiti nultu poreznu stopu na sve proizvode iz uvoza. Takvi su potpisani sporazumi o 
slobodnoj trgovini bez carina sa Srbijom i Hrvatskom. Do sljedeće sjednice treba pripremiti 
sveobuhvatan zakon, a ovo je pitanje samo kap u moru. 
 Snježana Rajilić pitala je može li se tako brzo izraditi prijedlog zakona. Ukoliko ne može, 
mora se razmatrati ovaj jer nema vremena za čekanje. 
 Šemsudin Mehmedović odgovorio je kako on već ima pripremljen dio zakona te drži 
mogućim  cijelog ga pripremiti do sljedeće sjednice Povjerenstva. 
 Milorad Živković suglasan je s odgodom razmatranja njegovog Prijedloga zakona do 12. 
travnja. Ukoliko do tada ne dostave nove prijedloge, ovaj će se morati razmatrati.  
 Jozo Križanović kazao je kako se ovo Povjerenstvo na samom početku mandata odredilo 
glede uklanjanja barijera. Stoga misli kako bi bilo dobro da se Povjerenstvo negativno odredi o 
ovome Zakonu, nakon čega  bi u proceduru uputili novi zakon. 
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 Snježana Rajilić nije bila suglasna s ovim prijedlogom.  
 Šemsudin Mehmedović podržao je mišljenje Joze Križanovića, uz jamstvo da će novim 
prijedlogom biti obuhvaćeno sve što je predlaženo predmetnim Prijedlogom zakona.  
 Slavko Jovičić također je podržao prijedlog za odgodu očitovanja o ovome Prijedlogu 
zakona do sljedeće sjednice Povjerenstva. Predložio je početak rada zajedno s resornim 
ministarstvom, pri čemu se u obzir treba uzeti ono što je rečeno na Okruglom stolu.  
 Milorad Živković spreman je pomoći utoliko što ne inzistira da se Povjerenstvo danas 
očituje o njegovom Prijedlogu zakona, ali samo do 12. travnja.  
 Pomoćnik resornog ministra Dragan Mektić rekao je da bi Prijedlog zakona koji je već u 
proceduri trebalo uputiti u sljedeću fazu. Ranije je to zaustavljeno radi pregovora s Europskom 
unijom. Kao član pregovaračkog tima ocijenio je prihvatljivima izmjene i dopune predložene ovim 
Zakonom. Ono što je rečeno na Okruglom stolu smatra da se neće moći ugraditi. 
 
 Šemsudin Mehmedović pitao je - da li je 5 %  prihvatljivo. 
 Jerko Ivanković pitao je -  ukoliko bi BiH uvozila šećer i kakao iz Hrvatske i Srbije, da li 
bi uopće bilo carine? Mi onda omogućujemo Srbiji i Hrvatskoj da povećaju cijene.  
 Dragan Mektić naveo je određene postotke po tarifnim brojevima.  
 
 Ekrem Ajanović kazao je kako se danas može odgoditi razmatranje ovog Zakona, ali do 
sljedeće sjednice treba pripremiti novi, sveobuhvatniji prijedlog izmjena i dopuna Zakona o 
carinskoj tarifi.  
 Šemsudin Mehmedović ponovio je da on već ima pripremljen tekst. 
 Snježana Rajilić podsjetila je na raspravu vođenu na prošloj sjednici o ovom pitanju i na 
raspravu o trošarinama vođenu u Republici Srpskoj, ali da je to sve negdje zastalo. Nikakav 
prijedlog nije upućen ni prema Vijeću ministara BiH ni prema Upravi za neizravno oporezivanje. 
Uz sve primjedbe, misli kako je praktično nemoguće to sve skupiti do 12. travnja. O svemu 
predloženom moraju dobiti mišljenja Uprave za neizravno oporezivanje i Vijeća ministara BiH. 
Sve što se radi prebrzo ne bude dobro. Potom je predložila sazvati novu sjednicu Povjerenstva za 
petak, na koju bi trebali pozvati predstavnike Vijeća ministara, Uprave za neiravno oporezivanje, 
Ministarstva financija i trezora, Ministarstva vanjske trgovine i ekonomskih odnosa i 
Vanjskotrgovinske komore. Također je predložila da se sat prije početka sjednice Povjerenstva 
sastane njegovo vodstvo, kako bi pregledali pripremljeni materijal. 
 Prihvaćeni su prijedlozi predsjedateljice Povjerenstva, te je zaključeno sjednicu održati u 
petak, 6. travnja u 11 sati, a u 10 sati sastanak predsjedateljice i zamjenika predsjedateljice 
Povjerenstva. Osim članova Povjerenstva, na sjednicu pozvati predstavnike: Vijeća 
ministara, Ministarstva financija i trezora, Ministarstva vanjske trgovine i ekonomskih 
odnosa, Uprave za neizravno oporezivanje i Vanjskotrgovinske komore.                                                         
 
 
Ad. – 3.  Zauzimanje stava u svezi s materijalima koji se dostavljaju Povjerenstvu 
              u povodu održavanja Okruglog stola o temi: «Analiza zakonske regulative 
              u funkciji zaštite domaće proizvodnje»    
 
 Predsjedateljica je kazala kako su nakon održavanja Okruglog stola stigli materijali od 
različitih udruga, koji će biti dostavljeni članovima Povjerenstva. Predložila je prvo pročitati 
materijale kako bi o njima naknadno zauzeli stav. Također je napomenula da je dostavljen i 
transkript rasprave s Okruglog stola, pa predložila na temelju transkripta sačiniti sažetak rasprave i 
dostaviti ga članovima Povjerenstva. 
 Nije bilo rasprave o ovoj točki.  
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Ad. – 4.  Razno 
 
 Ekrem Ajanović iznio je mišljenje o  potrebi primanja predstavnika poljoprivrednika 
Bosne i Hercegovine radi razgovora o problemima i sagledavanja što se sve može učiniti na tom 
pitanju.  
 Šemsudin Mehmedović podržao je mišljenje Ekrema Ajanovića. 
 Snježana Rajilić je, međutim, kazala kako je zainteresirano više udruga te se ne bi mogli 
sastati samo s ovima. Nju su kontaktirali predstavnici Pivovare iz Jajca i iznijeli konkrene životne 
probleme. Doista je mnogo problema, pa treba vidjeti kako se svima na neki način može pomoći. 
 
 Time je, u 17 sati i 20 minuta, okončana 3. sjednica Povjerenstva. 
 
 
 
 
ZAPISNIK SAČINILA                         PREDSJEDATELJICA POVJERENSTVA 
     Rajka Stanišić          Snježana Rajilić 
 
 
 
 


